
Minnesanteckningar KLARA granskarmöte 2022-09-20 
Tid: Klockan 12.30-18.00 
Plats: Skövde/Teams 
 
Närvarande                        
Petra Hagstrand Linköpings universitet 
Karin Hallstensson RISE (via Teams) 
Kristina Laurila Högskolan Borås (via Teams) 
Britt-Marie Olsson Stockholms universitet 
Charlotte Parsland Linnéuniversitetet (ordförande, via Teams) 
Gunilla Sandström Västra Götalandsregionen (via Teams) 
Cecilia Sundelin                 central granskare (sekreterare) 
Lisa Svedbom                    Högskolan i Skövde 
Mats Söderström Linköpings universitet 
Anders Thorén EcoOnline (via Teams) 
Cecilia Uppström Kungliga tekniska högskolan (via Teams) 
Ernesto Vargas Catalan Uppsala universitet (via Teams) 
Frida Wahlund Region Skåne (via Teams) 
 
 
§1 Mötets öppnande och ev. presentation av deltagare 
Charlotte öppnade mötet och hälsade alla välkomna. En kort presentationsrunda följde. 
 
 
§2 Nästa möte 

- Nästa möte blir den 22-23 november 2022 i Malmö/Lund (Lunds universitet). Det blir 
ett kombinerat fysiskt/digitalt möte. 

- Mötet därefter blir den 7-8 februari 2023 i Teams (endast digitalt). 
- Mötet därefter blir den 15-16 maj i Göteborg (Västra Götalandsregionen/Göteborgs 

universitet). Det blir ett kombinerat fysiskt/digitalt möte om minst fem deltagare 
anmäler sig till att vara med på plats, annars endast digitalt. 
 

§3 Föregående mötesanteckningar 
- För flampunkter >100 °C: Ser man bara 100,1 i fältet för flampunkt, och inte 

kommentaren (vilket är fallet i vissa rapporter) blir användaren lurad. >100 grader bör 
tolkas på samma sätt som ”N/A” alt. ”flammar inte” eller om punkten helt utelämnas 
från SDS rubrik 9. Utveckling krävs för att man ska kunna skriva ”större än” eller 
”mindre än” -tecken i fältet för flampunkt. Alternativet skulle vara en klickruta för 
flampunkter större än 100 grader. Omtag på denna punkt eftersom Leif gått i pension. 
Charlotte och Frida kommer att konsultera EcoOnline i frågan. 

- Förslaget från RISE om att inkludera listan som baseras på Konventionen om förbud 
mot kemiska vapen (Chemical Weapons Convention) i KLARA. Styrelsen ska be 
EcoOnline om en offert för uppdraget. 

- Granskningsgruppens förslag om att man ska kunna se den harmoniserande 
klassificeringen i KLARA är beställt. Det är ändå produktens klassificering i SDB som 
syns för användarna. 



- I säkerhetsdatabladet för KLARA-id 215131 står det i SDB (avsnitt 1) att 
exponeringsscenario finns integrerat i avsnitt 1-16. Ska vi kryssa i rutan för 
exponeringsscenario eller inte för dessa produkter? Ja, det kan vi göra enligt Anders T. 
Cecilia uppdaterar granskningsinstruktionen. 

- Förslaget 2021-17S är beställt! Det handlar om att gulgranskare som har ett uppdaterat 
SDB för en grön produkt, ska kunna lägga in det på produkten, mot att produkten 
automatiskt blir gul.  

- Avfallskoder i KLARA. SUG har ett förslag om att systemet automatiskt ska kunna 
generera avfallskoder (HP-koder). Det handlar främst om att göra det lättare att sortera 
ut vad som är farligt avfall och inte. Styrelsen är något tveksam till förslaget och vill 
veta vilka konsekvenser införandet skulle kunna få. Styrelsen väntar på ett 
kostnadsförslag från EcoOnline som haft en dialog med Andreas Resar.  

- Namnet på den nya klickrutan ”EJ CLP Klassad”. Granskningsgruppen önskar 
namnge knappen med ”Enbart GHS (saknar CLP)” och att texten på PP-sidan blir 
densamma. Anders T ser till att klicket uppdateras. 

- Produkter som innehåller hjälpämnen. Styrelsen har diskuterat frågan och anser att vi 
behöver skapa egna produkter för de produkter som innehåller hjälpämnen. Varje 
sammansättning behöver bli ett KLARA-id. Vi kompletterar produkterna med en 
parentes i produktnamnet med leverantörens namn och artikelnummer. Vi skriver 
fortfarande in snabbtextkommentaren om hjälpämne. Charlotte och Frida formulerar 
ett granskningsuppdrag för de ca 500 produkter som idag har snabbtextkommentaren 
hjälpämne. 

- Prefix. Många granskare tycker det är svårt att skriva in prefix rätt, samt att tolka 
vägledningen som finns för prefix. Vi behöver få en bättre bild över vad som behöver 
förenklas. Alla granskare uppmanas att skicka in förslag på förenklingar till Cecilia! 
Charlotte och Ernesto kan försöka förenkla vägledningen, och lägga in den i systemet. 
Texten kan t.ex. komma upp i en liten inforuta när man ska ange prefix. I den rutan 
kan också länkade exempel finnas med. 

- Förslaget om att kunna markera importerade varor är beställt.  
 

§4 Granskningsfrågor från kvalitetssamordnare 
- Granskarmötets punkt Föregående mötesanteckningar tar ofta lång tid att gå igenom. 

Skulle den punkten kunna beredas i förväg? Charlotte och Frida kommer att göra det 
till varje granskarmöte framöver från och med nu. 

- Valt SDB för granskning. Nu finns de nya funktionerna i systemet. Funktionerna ska 
användas när vi har skillnader i klassificering i SDB från olika leverantörer. Cecilia 
uppdaterar granskningsinstruktionen och tar bort ”källa för klassificering” som vi, i 
och med de nya funktionerna, inte längre behöver. 
 

  



§5 Föranmälda frågor från granskarna (anmäles senast den 9/9 till Cecilia) 
 
Frida Wahlund, 2022-05-18 

1. Förslag om att radera knapparna ”Faroangivelse” och ”Skyddsangivelser” under 
avsnittet ”Källor” i granskningsverktyget. 
Svar: Granskningsgruppen är överens om att vi kan radera knapparna Faroangivelse, 
Skyddsangivelser och även knappen Klassificering. Produkter som redan har dessa 
angivelser kommer ha den kvar. Frida tar upp det med EcoOnline. 
 

2. Jag skulle vilja ha en funktion där vi kan nollställa Filter-knappen. Vad tror ni om det? 
Svar: Frågan stryks, ej längre aktuell. 
 

Britt-Marie Olsson, 2022-05-25 
1. Hur ska vi granska produkter som har ett ”nytt” SDB enligt GHS, men ett ”gammalt” 

SDB (äldre än fem år) enligt CLP? Ska vi då granska efter det som är enligt GHS 
eftersom det andra som är enligt CLP är mer än fem år gammalt? Se KLARA-id 
210267 (nu finns ett nyare SDB enligt CLP uppladdat, men frågan som princip 
kvarstår). 
Svar: Vi har redan bestämt att vi ska granska efter SDB som är max fem år gammalt. 
Vi granskar således efter det nyaste SDB i detta fall, dvs. SDB enligt GHS. Då kan 
produkten bara bli gul. 

 
2. Se KLARA-id 203094. I uppladdat SDB från Fluorochem står det under rubrik 3 

”Additional precautionary phrases are located throughout the safety data sheet”. Hur 
ska vi hantera dessa skyddsangivelser? 
Svar: Vi behöver inte ta hänsyn till dessa, de behöver inte skrivas in. Däremot kan vi 
ange informationen som en kommentar. 
 

3. Förslag om att vi ska skriva (utgått)/(discontinued) efter produktnamnet när en produkt 
arkiveras pga. att den utgått hos leverantör (och det inte finns en ersättare). 
Svar: Granskningsgruppen tycker det är en bra idé. Anders T meddelade att det 
eventuellt skulle gå att få med (utgått)/(discontinued) per automatik när produkten blir 
grå. Anders T kollar om det är möjligt att göra en sådan autouppdatering. 
 

4. Hur ska vi göra när leverantören inte tillhandahåller SDB för respektive 
kitkomponent? Leverantören tycker att det räcker med uppdaterade SDB för hela kitet. 
Se KLARA-id 223675 och 223677. 
Svar: Vi får fortsätta kontakta leverantören och be om SDB även för 
kitkomponenterna. 
 

  



Cecilia Sundelin, 2022-06-17 
1. Numera ska vi bara ta hänsyn till SDB som är fem år eller nyare när vi granskar en 

produkt. Förslag om att bara SDB som är fem år eller nyare syns på startsidan för en 
produkt, och att man kan klicka fram övriga SDB på samma sätt som på PP-sidan. 
Svar: Granskningsgruppen vill visa de ”senast aktuella” SDB för respektive språk, för 
varje leverantör. Charlotte och Frida bollar utvecklingsförslaget, och tar det sedan 
vidare till EcoOnline. 
 

2. Som det är nu kan inventerare varken skriva in kitkomponenter eller ladda upp 
kitkomponenters separata SDB på rätt ställe i systemet. För att det ska fungera krävs 
en kompletterande utveckling av inventeringsverktyget. Är det något som behövs? 
Svar: Frågan stryks. 
 

Anders Thorén, 2022-08-19 
1. Säkerhetsdatablad från Supelco, Sigma, Merck m.fl hämtas ju numera alla från Sigmas 

hemsida. Är det dags att slå samman Sigmas/Mercks alla olika leverantörer till en 
leverantör? Se KLARA-id 23580 som exempel. 
Svar: Granskningsgruppen är överens om att man vill fortsätta granska på samma sätt 
som vi gör idag, dvs. inte slå ihop dem till en leverantör. Vi kommer även i 
fortsättningen att ladda upp SDB under den leverantören som står i sidhuvudet, om 
det finns fler leverantörer/tillverkare i SDB. 
 

2. Problemet med att aggregera en grön produkt till en blandning är att om den gröna 
produkten får ny klassning så ändras alla blandningars ingående ämne till att ev. vara 
felaktigt klassad. Kanske ska vi i första hand aggregera blå produkter? Se KLARA-id 
207322 som exempel. 
Svar: Granskningsgruppen förstår problematiken, och väljer att fortsätta granska som 
vi gör idag. Dvs. att vi i första hand ska aggregera en grön, i andra hand en gul och i 
sista hand en blå produkt. 
 

Therese Hjalmarsson/Cecilia Sundelin, 2022-09-08 
1. Se KLARA-id 227842. Ska natriumazid aggregeras? 

Svar: Det är OK att lägga till ämnet om du också skriver in källa. Ingen uppdatering 
av granskningsinstruktionen behövs ännu, men om det dyker upp fler liknande 
säkerhetsdatablad tar vi upp frågan igen. 
 

2. Förslag om att även gaser ska ha snabbtextkommentaren ”Aerosol/tryckbehållare” 
eftersom det är en trycksatt behållare. Se KLARA-id 227842 som exempel. 
Svar: Granskningsgruppen är överens om att vi bara anger snabbtextkommentaren på 
just aerosoler. Det finns gaser som den snabbtextkommentaren inte fungerar för. 
 

3. Se KLARA-id 227807. Ska den sammansatta P-angivelsen P370+378 skrivas in eller 
inte? Se SDB rubrik 5. 



Svar: Frågan redan hanterad ovan. Vi ska bara skriva in skyddsangivelser som finns i 
SDB under avsnitt 2. 

 
§6 Information från styrelsen 

- Leif Svanblom (KTH) har gått i pension, men fortsätter att stötta styrelsen. Leif 
kommer inte vara med på granskningsgruppens möten framöver. 

- En ny KLARA-dag planeras. Datum skickas ut så fort det är klart. 
- Nästa styrelsemöte är den 17 oktober. 
- Den nya hemsidan. Alla kontaktpersoner vid varje medlemsorganisation har fått ett 

mail från Charlotte. Tanken är att kontaktpersonerna ska återkomma med de personer 
som ska ha tillgång till hemsidan, då det bara kommer att finnas personliga 
inloggningar. 

 
§7 Information från systemutvecklingsgruppen (SUG) 
Anders T sammanfattade vad som är på gång från SUG (beställningar från SUG): 

- Alla gröna produkter ska få tillhörighet ALL. Beställt, införs under hösten. 
- Administratörer i inventeringsverktyget kommer att få en tydligare vy under Status där 

man enkelt ska kunna se vilka som inte fyllt i Max lagrad mängd. Beställt! 
- Förslaget om att kunna markera importerade varor är beställt. 
- Förslaget 2021-17S är beställt! Gröna produkter som får ett uppdaterat SDB av en 

gulgranskare, ska automatiskt bli gula.  
- Granskningsuppdrag om att granska om produkter pågår. 
- Offert är lämnad för uppdraget kring farligt avfall. 

 
§8 Information från central granskare 

- Uppföljning av slutgranskare juni 2022. Årets första uppföljning är avslutad. 
Uppföljningen baserades på produkter som granskats under perioden 20210601-
20220531. Cecilia har slumpmässigt valt ut tio produkter/granskare. Antalet granskare 
som ingick i denna uppföljning var 22 (av totalt 24). Uppföljningen är som vanligt 
mycket noggrann och andelen produkter som granskats utan anmärkning var 34%. 

- Uppföljning av gulgranskare juni 2022. Årets första uppföljning är avslutad. 
Uppföljningen baserades på produkter som granskats under perioden 20210601-
20220531. Cecilia har slumpmässigt valt ut fem produkter/granskare. Antalet 
granskare som ingick i denna uppföljning var 33, från 15 olika medlemmar. 
Uppföljningen är som vanligt mycket noggrann och andelen produkter som granskats 
utan anmärkning var 30% (rekord!). 

- Kommande utbildningsaktiviteter för granskare: Gulgranskarutbildning 27-28/9 i 
Lund (det finns fortfarande en plats kvar) och Gulgranskardag 8/11 i Teams. Anmälan 
till Cecilia. 

 
  



 
§9 Övriga frågor 

- Framtida granskarmöten, ska det vara fysiska, digitala eller en kombination? 
Granskningsgruppen föreslår att man planerar för att vartannat möte blir helt digitalt 
och vartannat möte blir kombinerat fysiskt/digitalt, om minst fem deltagare är 
intresserade av att vara med på plats. Kommande möte 22-23 november i Lund blir ett 
kombinerat möte, om minst fem vill vara med på plats på mötets första dag. Cecilia 
skickar ut intresseförfrågan. Uppdatering 2022-09-21: Minst fem deltagare vill vara 
med i Lund, mötet blir således både fysiskt och digitalt. Mötesplaneringen framöver 
blir enligt följande: 
 
• Granskarmöte 22-23 november 2023 i Lund (kombinerat digitalt/fysiskt) 
• Granskarmöte 7-8 februari 2023 endast digitalt 
• Granskarmöte 15-16 maj 2023 i Göteborg (kombinerat digitalt/fysiskt, om minst 

fem vill vara med på plats) 
• Granskarmöte 19-20 september 2023 endast digitalt 
• Granskarmöte 21-22 november 2023 i Linköping (kombinerat digitalt/fysiskt, om 

minst fem vill vara med på plats) 

Cecilia uppdaterar vårt rullande schema för värdskap enligt ovan. Cecilia uppdaterar 
även årsklockan med att vartannat granskarmöte endast blir digitalt. 
 

 
§10 Information från mötesdeltagarna (i mån av tid) 

- Anders T informerade om att vi skulle kunna granska om även gula produkter, på 
motsvarande sätt som vi granskar om gröna produkter. Då skulle vi kunna följa när 
produkten blivit gul och av vem. Det skulle i så fall införas en motsvarande knapp 
”Omgranskad GUL”. Anders T diskuterar förslaget med Lennart och Cecilia. 

 
 
 
 
Cecilia Sundelin 2022-09-20 


